
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/9205.

Benyújtás dátuma: 2020-02-14 11:08

Parlex azonosító: OF3UCZ360001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Steinmetz Ádám (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány magyar gyermek versenyeztetését biztosítja a 
közpénz-milliárdokkal kitömött Osijek FC Labdarúgó Akadémia?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország Kormánya jelentős összeget fordít arra, hogy a gyermekek jó körülmények között 
sportolhassanak. Ha van lehetőség támogatni az utánpótlás-nevelést, akkor helyénvalónak tartom, 
hogy abból a határainkon túl született magyar gyermekek is részesüljenek.

Önök nemrég döntöttek arról, hogy a Bethlen Gábor Alapon keresztül idén is juttatnak 14 milliárd 
forintot külföldi kluboknak. Nem sokkal azután, hogy a 1629/2019. (XI. 8.) számú Korm. határozat 
alapján a tanuszodák, tornatermek építésére, honvédelmi sportközpontok fejlesztésére, valamint 
oktatási intézmények felújítására előirányzott idei költségvetési forrásból 7254 millió forintot vettek
el, és csoportosítottak át kiemelt magasépítési beruházásokra.

2016 óta – miután Mészáros Lőrinc bevásárolta magát az eszéki labdarúgó csapatba – a Fidesz-
kormány évente egymilliárd forintot szán arra, hogy az Osijek FC Labdarúgó Akadémia magyar 
gyermekek sportolását biztosítsa.

De hogyan teljesül ez a gyakorlatban? Az a magyarázat ugyanis, miszerint az eszéki utánpótlás-
nevelés támogatása voltaképpen az ottani magyar közösség támogatása, finoman fogalmazva 
megkérdőjelezhető. A 2011-es népszámláláson Eszék lakosságának mindössze 0,91 százaléka 
vallotta magát magyar nemzetiségűnek. A 979 magyar emberből pedig vajon hány fő lehet az 
Osijek FC-ben leigazolt és versenyeztetett gyermek?

Az eszéki utánpótlásban - a közzétett adatok szerint - a 9 és 20 év közötti korosztályban mindössze 
4 olyan fiatal futballozik, akinek magyar hangzású a neve. Összesen tehát 4 magyarnak tűnő játékos
nevelése valósul meg 4 milliárd forintért?



Tisztelettel kérdezem továbbá Miniszter Urat:

Milyen nemzeti érdek alapján finanszírozzák a Magyarországon futballozó külföldiek mellett már a 
külföldön futballozó külföldiek sportolását is? 

Ön szerint sportszakmailag indokolt a magyar adófizetők pénzéből támogatni a nálunk amúgy is 
sokkal erősebb horvát labdarúgást? 

Információi szerint jelenleg hány leigazolt magyar nemzetiségű gyermek versenyeztetését biztosítja 
a közpénz-milliárdokkal kitömött Osijek FC Labdarúgó Akadémia? 

Várom megtisztelő válaszát.

dr. Steinmetz Ádám
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